
1. Zákaz pestovania schválených GMO na území celej Slovenskej republiky do 6 mesiacov
po voľbách?  V  äčšina krajín EÚ už zakázala pestovanie týchto v EÚ schválených GMO plodín.
Urobili tak preventívne, aj keď sa u nich tieto GMO nepestovali. Napriek všeobecnému odmietaniu
a snahe občanov (napr. petícia) na Slovensku takýto zákaz stále nemáme. Tieto GMO plodiny sa u
nás síce prestali pestovať, avšak nič nebráni tomu, začať ich každý rok opäť pestovať. Ak sa tak
niekto rozhodne,  bude neskoro,  pretože kvôli  legislatívnemu procesu nie je  možné tomu včas
zabrániť. Dvere pre GMO má Slovensko teda stále otvorené.  GMO plodiny pritom nesplnili sľuby
výrobcov, naopak priniesli len riziká a problémy. Vaša odpoveď: ÁNO NIE NEVIEME Poznámka:
Téme GMO sa venujeme aj vo svojom programe a striktne odmietame pestovanie GMO na území
Slovenskej republiky.

2. Úplné odmietnutie  návrhu Európskej komisie na dereguláciu nových GMO vyrobených
novými genomickými technikami (NGT), aby zostali regulované podľa súčasne platnej EÚ
legislatívy  o  GMO?  Komisia  navrhuje  veľkú  časť  nových  GMO  (NGT) vylúčiť  z  povinnosti
hodnotenia rizika a GMO označovania v zmysle súčasnej EÚ legislatívy o GMO. Dostanú sa tak
nebadane na naše polia a do našich potravín. Štáty EÚ stratia možnosť zakázať ich pestovanie.
Komisia tak robí  napriek tomu,  že NGT nemajú preukázanú bezpečnosť a funkčnosť,  naopak
mnohé štúdie už preukazujú ich nepresnosť a tvorbu neželaných zmien v DNA, čo môže viesť k
rizikovým vlastnostiam pre  zdravie a ŽP.  Viac sa môžete dozvedieť v týchto podkladoch.
Dodávame, že NGT sú tiež GMO,  rozhodol o tom aj Európsky súdny dvor. Petícia k ním.  Vaša
odpoveď:   ÁNO NIE  NEVIEME Poznámka: Tak  ako  odmietame  GMO,  odmietame  aj  NGT,
vnímame to len ako maskovanie GMO pod iný názov. Experimenty tohto typu 
nepodporujeme, ľudia musia jesť kvalitné potraviny !

3. Povinné označovanie všetkých produktov, tak aby bolo jasné, či obsahujú  (respektíve
neobsahujú)  GMO  zložky,  a  to  v  rámci  celého  výrobného  cyklu  produktov  vrátane
živočíšnych produktov a potravín vyrábaných zo zvierat, ktoré sú kŕmené GMO krmivom?
Presadzovanie  tejto  požiadavky  aj  na  celoeurópskej  úrovni  počas  celého  volebného
obdobia? Na trhu existuje obrovské množstvo potravín vyrobených s použitím GMO (okrem iných
napríklad produkty zo zvierat kŕmených GMO krmivom, ako sú vajcia, mliečne, mäsové výrobky...).
V prieskumoch ich občania odmietajú respektíve vyžadujú označovanie.  Dnes vôbec nemáme
právo výberu, pretože na výrobkoch nie je uvedené, či boli vyrobené s použitím, respektíve bez
použitia  GMO.  Spotrebitelia  musia  mať  toto  právo.  Vaša  odpoveď:  ÁNO NIE  NEVIEME
Poznámka:  Je  nevyhnutné,  aby  boli  všetky  produkty  označované  tak,  aby  bolo  jednoznačne
zrejmé či obsahujú alebo neobsahujú GMO zložky. A to v prípade priameho obsahu (napr. chleba
z GMO pšenice) ale aj nepriameho (napr. mäso z hovädzieho dobytka kŕmeného GMO)

4.  Na  medzinárodnej  úrovni  nezávislé dlhodobé hodnotenie vplyvu GMO  organizmov na
zdravie človeka ŽP a na agro-eko-systémy, nezávislé najmä na producentoch GMO? Vaša
odpoveď:  ÁNO NIE  NEVIEME Poznámka: Takúto  iniciatívu  vítame,  nech  sa  jednoznačne  (v
dlhom časovom horizonte) potvrdí alebo vyvráti vplyv GMO na zdravie človeka, životné prostredie
a agro-ekosystémy. 

5.  Podporu  vývoja  a  výskumu  zameraného  na  šľachtenie  nových  odolných  odrôd  a
hybridov,  resp.  obnova  starých,  tradičných  odrôd  kultúrnych  plodín  vhodných  pre
podmienky SR? Vaša odpoveď: ÁNO NIE NEVIEME Poznámka: V prípade, ak by bol záujem o
takéto pestovanie resp. obnovenie starých, tradičných odrôd kultúrnych plodín nemáme problém
túto iniciatívu v rámci rozvoja potravinovej sebestačnosti a podpory vidieka podporiť.

6. Distribúciu ekologických potravín, zeleniny a ovocia vyprodukovaných na Slovensku do
všetkých  materských  a  základných  škôl  v  SR?  Vaša  odpoveď:  ÁNO NIE  NEVIEME
Poznámka: Je to aj súčasťou nášho programu.

https://www.peticie.com/peticia_udrzujte_prisnu_regulaciu_a_oznacovanie_novych_gmo
https://curia.europa.eu/jcms/upload/docs/application/pdf/2018-07/cp180111en.pdf
https://slovenskobezgmo.org/wp-content/uploads/2023/08/Podklady-k-navrhu-deregulacie-NGT.pdf
https://slovenskobezgmo.org/2023/07/05/europska-komisia-zverejnila-sokujuci-navrh-chce-zaviest-gmo-na-polia-a-do-potravin/
https://www.gmwatch.org/files/GMO_Myths-and-Facts.pdf
https://www.greenpeace.org/static/planet4-international-stateless/2015/11/7cc5259f-twenty-years-of-failure.pdf
https://slovenskobezgmo.org/peticia-za-zdrave-potraviny/
https://www.euractiv.com/section/science-policymaking/news/15-member-states-opt-out-of-gmo-culture/


7. Intenzívnu finančnú i nefinančnú (kapacitnú,  legislatívnu a pod.)  podporu rozvoja bez
chemického,  nízko  –  chemického  a  ekologického  poľnohospodárstva,  agroekológie,
predaja z dvora a rodinných fariem a to všetko s dôrazom na ochranu životného prostredia,
na  rozvoj  agro-biodiverzity  a  schopnosť  adaptácie  na  klimatické  zmeny  v  SR?  Vaša
odpoveď:  ÁNO NIE  NEVIEME Poznámka:  Podpora  ekologického  poľnohospodárstva,
agroekológie, rodinných fariem a predaja
   z dvora je jednou z našich priorít a nachádza sa aj v programe.
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